
Jefoits Colcge, or any other place equally diftant, therc (hall be paid tiret
Ihillings and nine pence, and for carrying Lhe faine to any greater difiance
within the gates nine pence, over and above the three flillings and nine
pence; and for tire carriage of every hundred ofplanke, taken from the faid
Beach, and carried ta any part of the Upper-town, as far as the Jefuits College,
there fhall be paid five fhillings, and for the carrying the fame to any grtater
dillance within cie gates, there (hall be paid nine pence, over and above
the faid five Ihillings.

XVI. For every hundred of boards ten or tvvelve fect long, taken up id
the Lower-town, and carried to the Upper town, as far as the Recollets or
Jeluits Cullege,there fhall be paid four fhillings, and for any greater difiance
within the gates cight pence, over and above the faid four fhillings.

XVII. For every hundred of planks of ten or twelve feet long, taken up
ln the Lower-town and carried to the UJpper-town, as far as the Recolltts or
Jefuits College, there (hall be paid for the carriage thereof fix thillings and
fix pence, and for any greater diftance within the gates onc lhilling and fix
pence, over and above the aforefaid fix and fix pence.

XVIII. For every load confiling as is mentioned in the firft article, ta be
taken up in the Upper-town and carried to any other part of the Upper-town,
within the gaies, there fhall be paid nine pence, and for every puñcheon ai
melailes, taken and carried within the faid limits one fhilling and one penny.

XIX. That from and after the publicario hereof, no perfon or perfons
keeping calefhes, carrioles, or other carriages for hire, within the town or
fuburbs of Quebec, fhall aik or receive mare than lever. thillings and fix pence
currency, for carrying one or two perfons with their baggage ta the Poft-houfe
ai Lorrette, or for the ufe of their caideh or carriole with a horfe and mai
to drive the fame for the fpace of one day, Io go any place not eiceeding
four leagues from Quebec, the fum of ten fhillings and no oire; and.itis or-
dered chat all and every perion vhatfoever ihall have one or more horfe bells
affixed ta the cullar of cach horfe, which he or flic (hall caufe ta be tackled
to any train, fled or carriole which he or fhc fhall drive or caufe ta be driven
in the city or environs of Quebec, fo long as the fnow (hall remain on the
ground.

And ta prevent frauds by the drivers of carts, truèks or other éarriages,
vho work for hire, It is hereby ordered, That no perfon or perfons keeping
calefhes, carrioles or other carriages for hire within the town or fuburbs of
Quebec, (hall prelume to exercile the profelion of a carter, or let or hire
his or their calefh or caleihes, carriole or carrioles, after the publication here-
of, without obtaining a certificate from the Clerk of the Peace, fpecifying
the number of bis cart or carriage and the cime of his being regillered as
fuch; and the fald number fhali bt painted (with red paint) on his cari or
carriage, and the laid Clerk of the Peace, is hereby impowered ta grant fuch
certificace, on due application, and ta keep a book wherein he is to infert
the carter's name, and the time of entry, and the number he is ta have on
bis cart or cariage, ta the end the perlons injured uiay the more caftly ob-
tain redrefs.

That froin and after the publication hereof, rio perfon or perfons fhall on
any pretence whatfoever gallop or ride at full fpeed on horfe-bick or in any
carriage, or, having the charge of any hotfe or horfes, in any loaded cart,
truck or flced, fhall ride on any uch horfe or borfe., or remain placed in or
upon any part of fuch cart, truck or fled, within any of the itreets or high-
ways in or adjacent to the town or fuburbs.of Quebec: And that no fuch
driver or drivers Ihall omit during fuch time ta lead fuch horfe or hories by
the reins, nor (hail drive fuch horfe or horfes fafier than a foot pace ; and
that no owner or owners of any trucks, carts or fleds, (hall employ young
boys ta drive the fame, but fuch pet fon or perfons as are capable to load and
uunload their refpeitive carriage or carriages.

Ail drivers of carts, trucks, fieds, or othercarriages, when unemployed,
are hereby ordered and required ta repair ta the Market-places in the Upper-
or Lower-town, and to remain there tili they are engaged ta work, 'and fo
foon as they arc'engaged they fhall immediately depart, and they fhall not
plead a prior engagement, but mult go with tre firal perfon who demands
them.

And it is declared and enaâed by the Ordinance aforefaid, That any carter;
owner or driver of a caleflhe or carriole, who fhall, after the publication of
the foregoing table or regulation, aflk or receive a higher price thar is hereby
allowed, or fhall refufe ta work and be employed at the price fpecified in
fuch rate, or fhall difobey any of the regulations made byr the Commiflioners
of the Peace, fhall for every offence forfeit the fum of tventy fhillings, ta be
recovered, if fued for -within fifteen days, by information before any one
Commillioner of the Peace, who fhall hear and determinefuch information in
a fummary manner and upon the oath of one credible witnefs ; fuch penalty,
together with the cofts of luing for the faie, ta be levied by a warrant to
feite and fell thé goods of the offender, onc halfof fuch penalty fhall belong
ia the King's Majefly, ad the oter ta the erfon who (hall foe for the fame.

Regulationsforthe PoLIcE of UEBEC

1. Itit ordered, That every houfe-keeper, and every owner of an empty hufe or eod
placement, ini the Upper and Lower-towns of Quebec, Outil, wthin fe days after the
publication hereof, citan, or caufe to be ceaned, ont half of the wedth of the firet op-
pofite to his or her hoisfe, hangard, oute-houfe ef emplacement; tead where the faid horafe

rc, is (o knated a, te have entrance froma two ftreets, the occupier lhai IIan his partof bath ftreets, or heing acorner boufe tiaIl bave three GIdes tach in a different fiset,
the owneror occupier (hall clears his portion of thse three f<eta; anmd the tireeta IbalI be
fu cleaned twice in every wcekc, Wedntefdays and Saturdays ; the ditt and rubbifa teo be
colleded in each ruch portion of the diff'erent ftreets hall be made up in heaps nea the
wallacf the diferetnt houfes. Perloa liv4 in the Lower-toien hall eaufe the diîrt and
rubbilh (o colleaed to be rembved within twenty-four hours, and laid on thé Beach at
low-water mark, between Mr. Willcock's wharf and tht lione pier at the Canotrie. AIl
the. dir and rubbihs of tht Upper-town, (hall be carrieâ irihout Palace-gate, and laid
downi on tht beach near to tht Intendana palace, fô at inot to be a ntuifance, anud (o far
from» ansy bhofe a s not te btoffenfie. Aa long as the foer temiains on tht ground tht
fireeta (hall be keept ins good eider, ai ail times level ansd fse from cahots icahota (hall
be Ievelled at thstespsnet of tht perfons neleding to olerve this regulationj wbufoever
(hall flot comsply withs every part o(this article (hall forfeit ten daillings.

jr. Tht burchers halls irsthe Upperaud hower-towa5îall buloolcd on as hoss<es and
the owsrnr of them fltallkeep tht portiers ofithe areeer raarket plae bifore anud behindIeach ftallulwaya cleans, underna pesualty of fiveaillingr,

Jefuites, ou a quelqu'autre endroit de mene diflance, on paicra trois iihellini
et dixhuit copres, et pour les charier à quelqu'autre endroit plus éloigné,
pourvû que ce fait en dedans des portes de la ville, dixnuit copres de plus
outre les dits trois thellins et dixhuit copres; et pour le chariage de chaque
cent de madriers aris à la dite Gréve et tranfporté à quelque partit de la Hautes
ville jufqu'au Collége des Jefuites,. on paiera cinq ihellins, et pour les
charier plus loin, pourvû que ce foit en dedans des portes de la ville, on
paiera dixhuit copres de plus et en outre des dits cinq Ihellins.
. XVI O Par chaque cent de planches de dix ou douze pieds de longueur,
chargées à la Bdffe ville et chariëes à la Haute-ville, jufcqu'au Collège des
Jefuites ou aux Recolêts, il fera payé pour le chariage quatre (heliins, et
pour les tranfporter.plus loin, pourvû que ce foit en dedans des portes de la
ville, feize copres en fus des dits quatre lhellins.

XVIL Par chaque cent ,de madriers de dix ou de douze pieds de longueur
chargé à la Bafle ville et tranfporté à la Haute-ville, juiqu'au Collége des
jefuites ou aux Recolêr', on paiera pour le chariage fix Ihellirns et demi, et
pour les tranfporter plus loin, pourvû que ce toit en dedans des portes de la
ville un thellin et demi de plus que les dits fix fliellins c demi.

XVIII o Pour chaque volage confilant en même quantité et qualité (pé..
cifiées au premier article, chargé dans quelque partie de la fhaute-ville e:
tranîporté à quelqu'autre partie de la Haute-ville, en dedans des portes ori
paiera dixhuit copres, et pour chaque poinçon de melafife chargé et tranfporté
dans les n.êtmes limites un <hellin et deux copres.

XIX. Il cil ordonné que dès la publication de ces préfentes, toutes per;
fonnes qui auront des caleches, carioles ou autres voitures à louer, dans la
ville ou dans les fauxbourgs de Qjuébec, n'exigera ni ne recevra plus que fept
lhelliîs et demi courans pour mener une ou deux perfonnes, avec leur bagage.
à la maifon de Polie à Lorette, ou pour le loyer de leur caleche et carriole
avec un cheval et un charetier pour le conduire pour l'cfpace d'nn jour, pour
aller à et revenir de quelque endroit que ce fait qui n'et pas éloigné de plui
de quatre licuës de Québec: la fomme de dix flellins, aveè défenfe d'exiger
ou de recevoir plus. Et il cít ordonné que toutes perfonnes quelconques
auront une ou pluficurs clîchetes ou grélots affixées au colier de chaque che-
val qui fera attelé à toute traine ou cariole dans la ville ou les environs dc
Québec,- pendant que la neige relitera for la terre.

Et pour obvier aux fraudes qui pourroient lfe commuettre par les conduéeurs
de charetes, caberoueti et autres voitures qui travaillent pour falaire, il cit or-
donné par ces prélentes, qué toutes perfonnes qui garderont des caleches;
caririles, ou autres voitures à louer pour falaire dans la ville oc dans aucun des
fauxbourgs de Québec, ne prefumeront d'exercer le métier de charetier ou
de louer leur caleches au carioles ou autres voitures après la publication de
ces réglemens, fans avoir préalablement obtenu du Greffier de !i Paix, un
certificat fpécifiant le nuomero de fa charte ou autre voituire, et la cec-de
fon enrégîtrement, et fans que le dit nuniero fit marqué avec de la pein.
ture rouge fur fa charete ou autre voiture. Et le dit greffier eli auzorifé par
ces préfentes à accorder pareil certificat toutes fois qu'on l'exigera ; et il lui
cil ordonné de garder un regîtré dans lequel il inferira les noms des cha-
retiers, la date de leur enrcgîtrement, et le numero que chaque chartier
doit avoir fur fa charete ou autre voiture, à fin que toute Verfosnne qui fe fen.
tira lezée puiffe avec plus de facilité obtenirjultice. .

Que. dès et après la publication de ces réglemens qui que ce fait ne prefu.
mera fous quelque prétexte que ce folt de galloper ou de cousir à bride aba.
rueà cheval ou enqoelque voiture que cefoit; et il el défend ; qui que ce
foit qui fera chargé de riener un ou plufieurs chevaux attelés à quelque cha-
rete, traine ou caberouet chargé, de monter fur quelque cheval qui y ferii
attelé, ou dans la chareidi caberouet ou traine, ou for quelque pdntie d'iceux,
dans quelque que ce foit des srus dans la ville ou fauxbourgs de Qebec, ot
dans les grand-chemins circonvoifinsi et il leur ct ordonné tandis qu'ils
meneront leurs voitures, de tknir les cordons ou guides de leurschevaux, ett
de ne pas les laiifer aller plus vite què le pas: et qu'aucun propriétaire de
caberouet, tiaine ou chante n'emploiera des gens trop jeunes pour mener
leur voitures, mais qu'ils feront tenus d'employer dès perfonnes capables dc
charger etde décharger leur voitures relpedives.

Et il cit ordonné et prèfcrit i tous conduteurs dle charetes, traeins, cabe-
rouets; et autres voitures, lorfqu'ils ne feront pas emploiés de fe rendre à la
place du Marché i la Haute ou à là Baffe-ville, et d'y relier jufqu'à ce qu'i'
fe préfente quelque petfonne pour les eniploïer 1 travailler, et ils partiront
immédiatement et aufli-t6t qu'ils auront été engagés, non obilant tout pré-
texte de pré,engagément, et ida accomipagneront la perfoñnue qui les aura
engagé.

Il ent auffi Rlatù6 et ordonne pa lU ménie ordox ance citée ci devant, que
iout cliaretier, propriétaires ou conduieurs dé caleches ou cïrioles, 4ui apré
la publication de ce tarif ou réglement; démandera ou recevra un plus fort
prix que celui qui y C flipulé, Ou qui refûleri de triviiller ou dé le lai&r
emploïer aux prix refpedtifs fpecifiés dans ce tarif, ou qui défobéir4 à
quelque que ce fait des réglemens faits par les Cdnimiffaires de Paix paiera
p ur chaqtie offenfe une amende de vingt fh'ellins, dont le récouvrement le
fera (pourvù que les pourfuites auront été faites dans quinîe jours) par infor-
totion devant quelque Commiffaire de PaiÀ qui, après parties ouncs, deter-
minera la plainte fommairement fur l'informitiön par ferment d'un témoin
digne de foi; et l'anende et les fraix de pourfuite feront levés en vertu d'un
ordre de failie et 'ente des effets de la perfonne convaincue de contrevention
et la moltié de l'amende appartiendra à fa Majeffé le Roi, et l'autre moieié à
it perfonne qui aura fait les pourfuites.

Réglinens por la Pot iC de UTE BÈ C. 
Il eft oredonné que toute perfonne qui occupera quelque maifon, et tout propristare

4emalfon ou emplacement non occupes, dans 1a Haute ainfi que dans la Baffe-ville de
Quebec, nettoiera ou fera nettoier, dans cinq jours i compter de la publication de ce
regiement, la moitié de la largéur de la rue devant fa maifon, ha'ngar, btiimens ou ena-
placemens ; et forique toute pareille maifon, emplacerrent, &c. bordera fur deux ruEs fur
lefquellds il aura entrée, ou êtans 5tués au coin de pludeurs rues, bordera fur trois, lé
proprietaite ou locataire qui l'occupera nettoiera où fera nettaier fa moitié de la largeur
des trois rus, et le fera deux fois chaque femaine, fgaVoir, le rsercredi et le famcai, ies
ordures et vuidanges de chaque pareile portion de ruë feront ramaffes en tas contre les
murs de chalue mafon s et les perfonnes demeurantes à la Baffe-tille feront enlever Ici
otdures et voidanget dans vingt-quatre heures après qu'elles auront été ramarfées, et les
feront charier et pofer for la grive au bord de la marée baffe ente te 'Quai de M r. Wilcox
et la Digue de Pierre à la Canoteriei et toutes les ordures et vuidanges de la Haute-tille
feront enlevées hors la Porte du Palais, et mifes fur la gréve près du P21ais de l'ntendanta
de maraire ne esufer aucune nuifance, et fi loin de toutes naifuns qu'elles ne peaiffent
leur îtt offetfives i et tandis que la neige reitera fur la terre les ruî, feront entitinues
en- bon état, et unies en tous teus ci fana cabots, et tous pareils ceahnts qui le trouveront
feront abîtus et unis aux dépena de toutes perfonnes qui négligeront d'obferver ce s églement,
toute perfonne qui manquera de fe conformer à chaque partie des prèfcriptions de cet.
article paiera une amende de dix lhellins,

110 Les établis des bouchenu dans la'Haute et dans la Baffe-ville feront cenfés malfons,
et le propriétaire de chaque étcbli tiendra fa portion de la ruE et de la place du Marché qui
fe trouveront devant e derrière (on établi, tosajours luttes, fous peine d'uni amnna de
uinq bshelins pou chaque contentlco,


